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РЕЧ РЕДИТЕЉА

Снимити филм „Света Петка – Крст у пустињи” 
велика је милост, али и велика одговорност. Морао сам 
да испоштујем Светитељку и оне који је славе, љубитеље 
романа „Петкана”, али и своје ауторско виђење ове приче. 
Снимио сам филм какав никада до сада нисам гледао, а 
какав бих желео да видим. Без калкулација и компромиса. 
Искрено и из срца, из љубави према Светој Петки. 

Са овом причом живим две деценије, од изласка 
романа, а идеју да снимим филм носим од 2008. када 
сам као студент режије урадио звучну књигу по роману 
„Петкана”, у форми радио драме. Тада нисам био зрео да 
се упустим у овакав пројекат, али осам година касније 
сам са мајком почео да радим на сценарију. Осетио сам 
да могу да направим тај филм, иако у почетку нисам 
био сигуран у шта се упуштам и каква ће ме искушења 
пратити на том путу, јер је ово мој први велики филм, као 
и први филм сниман у три земље, са страном екипом, и то 
у суровим условима Јорданске пустиње. Веровао сам сам 
да имам благослов Свете Петке да баш ја урадим филм по 
њеном житију и тиме, са својом породицом подигнем још 
један нематријални духовни храм посвећен њој и њеној 
љубави према Господу. 

Филм је сниман са Благословима блажено по 
чивших Патријарха Иринеја, Митрополита Амфилохија 
и Светог Синода Српске Православне Цркве. Та подр шка 
нам је била неизмерно важна и драго ми је да се завршени 
филм допао људима из Цркве и монаштву, који можда и 
највише разумеју приказ Петкиних искушења. 

Промишљу Божјом, и потпуно независно од мојих 
планова, филм је завршен тачно 650 година од када су 
Милица и Лазар основали град Крушевац (1371–2021), 
500 година од када су Свете мошти однете из Србије 
(1521–2021) и 20 година од када је написан роман 
„Петкана” (2001–2021). 

Надам се да ће овај филм гледаоцима бити на 
духовну радост и корист, као што је био и целој екипи, 
док смо на њему радили.
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Београдска премијера



РЕЧ АУТОРКЕ РОМАНА

О филму „Света Петка – Крст у пустињи”, наста
лом по роману „Петкана”, могу да говорим као писац 
романа и као мајка. 

Као мајка, забринула сам се када ми је Александар 
рекао да жели да сними овај филм. Чинило ми се да 
је то сувише озбиљна и дубока прича за једног младог 
човека, и предлагала сам му да се определи за неку 
једноставнију и лакшу тему. Бојала сам се његовог 
неуспеха. Али, он се није бојао. Био је сигуран у себе. 
Говорио ми је да осећа да може то да уради. И ја сам, 
поштујући тај његов унутрашњи осећај и ту дивну 
сигурност, проистекле из вере, одлучила да затомим 
свој страх. 

Када је филм био готов, схватила сам да је мој 
страх био неоснован. 

Александар је направио изванредан филм.
Ми смо као породица стали иза овог подухвата. 

Отац породице Милован Ђуровић био је продуцент. 
Ја сам била косценариста филма, присуствовала сам 
снимањима и у Србији и у Јордану, а по потреби, и ради 
уштеде, била сам и секретарица режије. 

Тај заједнички рад примила сам као дар. И као 
благослов.

Као писац романа Петкана од почетка сам се мно го 
радовала могућности да роман оживи на нов начин, 
и кроз један тако моћан и узбудљив меди јум као што 
је филм. А када се филм нашао пред гледаоцима, нај
милији су ми били коментари да је „филм прелеп као 
књига”. Јер, била је то потврда да је Александар у филму 
сачувао дух романа, и залога наде да ће они који воле 
роман „Петкана” волети и филм „Света Петка – Крст 
у пустињи.”



На крају, поновићу и у овом обраћању вама, драги 
моји читаоци, оно што сам говорила новинарима: „Сва 
похвала за филм припада редитељу и изванредним 
глумцима, посебно Милени Предић у улози Петкане и 
Милици Стефановић у улози Кушатеља. А ја сам само 
срећна мајка.”

Поновићу и оно што сам говорила клањајући се 
пред публиком на премијерама и специјалним пројек
цијама. Оно што као најлепшу истину носим у свом 
срцу: „Нека је слава и хвала Светој Петки, Светом 
Василију Острошком, Пресветој Богородици и Христу 
Богу за све!”

Октобар 2022.                             Ваша
лета Господњег                                                                                 

Љиљана и Хаџи-Александар
на сету филма у пустињи Вади Рам у Јордану



ЗАХВАЛНИ ЗА ПОДРШКУ
СРПСКЕ ПРАВОСЛАВНЕ ЦРКВЕ

16. 09. 2022. Никшић
Са Архимандритом Сергијем,  
игуманом манастира Острог

и јеромонахом Романом,  
управником библиотеке манастира Острог



ЗАХВАЛНИ ЗА ПОДРШКУ
СРПСКЕ ПРАВОСЛАВНЕ ЦРКВЕ

17. 09. 2022. Будва
Са монахом Павлом из манастира Стањевићи,

Архимандритом Бенедиктом, игуманом  
манастира Михољска превлака, 

оцем Александром Лекићем, секретаром  
Митрополије Црногорско приморске и старешином 

Црвке Свете Тројице у Будви

   
                 

17. 09. 2022. Будва
Са сестринством манастира Дуљево



ЗАХВАЛНИ ЗА ПОДРШКУ
СРПСКЕ ПРАВОСЛАВНЕ ЦРКВЕ

17. 09. 2022. Будва
Са оцем Петром Церовићем, протонамесником 

будванским и Мати Ангелином, игуманијом  
манастира Дуљево
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O Krstovdanu, 2001. qeta Gospodweg

Pro~itao naiskap Petkanu.

Qiqana je ovom kwigom

prinijela Svetoj Petki i

Hristu Bogu srce i um

kao rascvjetali miomirni

qiqan na dar.
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Malobrojna je i oskudna pisana gra|a o

Prepodobnoj majci Paraskevi – Svetoj Petki.

Utoliko je dragocenija.

Zahvaqujem se

Svetom Jeftimiju Trnovskom, bugarskom

patrijarhu,

Svetom vladici srpskom Nikolaju,

ocu Justinu Popovi}u i

jeromonahu Stefanu \or|evi}u

iz ~ijih sam zapisa saznala osnovne podatke

o `ivotu najvoqenije Svetiteqke pravoslavqa.
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’Tajnu carevu dobro je ~uvati, a dela Bo`i-

ja slavno je objavqivati!’ – tako re~e an|eo Ra-

fail. Jer, ne ~uvati carevu tajnu, opasno je i ubi-

ta~no; a }utke prelaziti slavna dela Bo`ija,

velika je {teta za du{u. Stoga se i ja bojim da

ono {to je bo`ansko zakopam u }utawe. A to }u

u~initi ako ne objavim svetu povest koja je do-

{la do mene. Ne objavim li je, na mene }e se sru~i-

ti pretwa, upu}ena u evan|equ lewom sluzi, ko-

ji od Gospoda dobi talant da radi sa wim, a on

ga u zemqu zakopa. Ali neka niko ne sumwa u ovo

{to pi{em i neka niko ne pomisli da se usu|ujem

pisati neistinu. Sa~uvaj me, Bo`e, da govorim

la`i o svetiteqima. No, ako bude i takvih ~i-

talaca kojima }e biti te{ko da veruju ~udesnom

delu ove povesti, neka Gospod i prema wima bude

milostiv. Jer oni, imaju}i u vidu nemo} qudske

prirode, smatraju da su nemogu}e ~udesne stva-

ri koje se govore o qudima.

Ali treba ve} po~eti povest o ovoj ~ude-

snoj stvari koja se zbila u na{em rodu.

A Bog koji tvori divna ~udesa i velikim

uzdarjima uzvra}a onima koji mu pribegavaju s ve-

rom neka dâ nagradu onima koji s kori{}u ~itaju

ovu povest; i onima koji je slu{aju, i onome koji

se potrudio da je zapi{e; i neka ih udostoji bla-
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gog udela ove Svetiteqke. A odajmo i mi hvalu

Bogu, Caru Ve~nome, da nas udostoji da i mi obre-

temo milost u dan Suda u Hristu Isusu Gospo-

du na{em, kome prili~i svaka slava, ~ast i mo},

sa Ocem i presvetim i `ivotvornim Duhom, sa-

da i uvek i kroz sve vekove, amin.

Sveti Sofronije,

patrijarh jerusalimski

11

Majka Petkanina

Do{la nam je kao radost. Kao ispuweno obe-

}awe. Kao blagoslov. Kao dar Bo`iji. Primili

smo je sa suzama vrele qubavi koja je ispunila

na{a srca. Sa suzama grcave zahvalnosti Bogu.

I spremni na svaku `rtvu koja bi bila ugodna tom

milostivom dobro~initequ.

Do~ekali smo na{u k}er Petkanu kao {to

je zapisano da su Joakim i Ana do~ekali ro|ewe

Marijino. Kao {to se dete uvek do~ekuje u ku}a-

ma koje su dugo bile bezdetne.

„Jalovica!” Tako su me zvali na{i ro|aci.

I oni koji su se nazivali prijateqima na{e ku-

}e. I moje slu{kiwe. ^ak i oni koji nas nisu po-

znavali, a ~uli su za na{ jad.

„Jalovica!”, govorili su. A mislili su: Gre-

{nica. Od Boga omrznuta. Prokleta. Da ste ih

pitali, oni ne bi umeli da navedu nijedan greh

koji po~inismo mi ili preci na{i, ali to nimalo

nije uticalo na wihovo mi{qewe. Jednostavno,

verovali su da brak bez dece mora biti kazna za

po~iweni greh, i izbegavali su nas kao da je na-

{a nesre}a neka opaka bolest koja mo`e pre}i

na svakoga ko nam se neoprezno pribli`i.

Nerado su nas vi|ali na veseqima i `alob-

nim okupqawima. Istina, bili su qubazni, ne-

prili~no qubazni ponekad, ali mene nisu mogli


